
PROTOKÓŁ Nr XXII/2017

z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji

w dniu  26 stycznia 2017r

(w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego)

Początek obrad – godz. 9.05  

W sesji uczestniczą: 

Rada w składzie: 

1) Borowski Jan  radny
2) Brańska Dorota  radna
3) Charyło Piotr  radny
4) Czajkowski Wiesław  radny
5) Dobiecki Paweł  radny
6) Dołęgiewicz Agnieszka I Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej          

w Zabłudowie
7) Galicki Mirosław  radny
8) Kuna Mikołaj  radny
9) Lulewicz Cezary  radny
10) Regucki Adam  radny
11) Rogucki Maciej  Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
12) Rusiłowicz Krzysztof  radny
13) Teofilewicz Teresa  radna
14) Turczewski Mariusz  II  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  

w Zabłudowie
Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach: 

− Burmistrz – Adam Tomanek,

− Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

− Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

− Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk,

− Radca prawny – Ewa Stachowicz.

Zaproszeni goście:

− Dyrektor Gimnazjum im. G. Chodkiewicza w Zabłudowie 

– Eugenia Grzyb,

− Dyrektor Szkoły Podstawowej im F. Karpińskiego w Zabłudowie 

– Ewa Kołosowska
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− Dyrektor Miejskiego Ośrodka Animacji Kultury 

– Cecylia Halicka,

.

Sołtysi oraz  Przewodnicząca Samorządu Mieszkańców Zabłudowa  

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej

w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący  Rady  dokonał  otwarcia  obrad  cytując  formułę:  „Otwieram  XXII

sesję Rady Miejskiej VII kadencji”, po czym przywitał przybyłe na posiedzenie osoby.

Prowadzący  obrady,  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  ilość  obecnych

radnych  na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania

prawomocnych uchwał.

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad.

Burmistrz  zgłosił  wniosek  o   zdjęcie  z  porządku  obrad  punktu  pn.  „Rozpatrzenie
projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu  dofinansowania  form  doskonalenia
zawodowego  nauczycieli  oraz  ustalenia  maksymalnej  kwoty  dofinansowania  opłat  w
2017  roku  za  kształcenie  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolu,  dla
których organem prowadzącym jest Gmina Zabłudów”.

Wniosek został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania 14 głosów „za”.

Po uwzględnieniu powyższych zmian porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Przyjęcie protokołów  z  poprzednich sesji;
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym;
5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  a  zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady;
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół

podstawowych i  gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, na okres od 1 września
2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 roku oraz na okres od dnia 1 września 2019 roku.

7. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu
profilaktyki  
i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  
w Gminie Zabłudów na 2017 rok;

8. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego  Programu  profilaktyki  
i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  
w Gminie Zabłudów w 2016 roku; 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze;
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10. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany
„Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Zabłudów”;

11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany
„Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Zabłudów”;

12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru wsi Gnieciuki
w gminie Zabłudów (tereny rekreacyjne);

13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru wsi Bobrowa  
w gminie Zabłudów 

14. Zatwierdzenie planu pracy Rady Miejskiej w Zabłudowie na 2017 rok,
15. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady;
16. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  zwrotu

kosztów  podróży  przewodniczących  organów  wykonawczych  jednostek
pomocniczych Gminy Zabłudów; 

17. Rozpatrzenie  projektu  uchwały w sprawie  zmiany uchwały  dotyczącej  zarządzenia
poboru  niektórych  należności  w  drodze  inkasa,  określenia  inkasentów  oraz
wynagrodzenia za inkaso;

18. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  ustalenia  zasad  wypłacania  i  wysokości
diet dla radnych;

19. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zmian w budżecie  Gminy Zabłudów na
2017 rok;

20. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  wieloletniej  prognozie
finansowej;

21. Przyjecie sprawozdania z pracy rady Miejskiej w Zabłudowie w 2016 roku;
22. Przyjecie sprawozdań z pracy stałych komisji Rady Miejskiej w 2016 roku;

23. Interpelacje i zapytania radnych;
24. Wolne wnioski;
25. Zamknięcie obrad.

Porządek  obrad  w  powyższej  treści  został  przez  Radę  przyjęty  jednogłośnie  
(14 głosów „za”).

• Protokół  z  obrad  XX  sesji  Rady  Miejskiej  w  Zabłudowie  z  dnia  10  listopada
2016r  został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania 14 głosów „za”;

• Protokół  z  obrad  XXI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Zabłudowie  z  dnia  28  grudnia
2016r  został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania 14 głosów „za”.

Informacja przewodniczącego Rady

Przewodniczący  Rady  przedstawił  informację  w  sprawie  działań  podejmowanych  
w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej  sesji,  po  czym
poinformował, że podjęte uchwały zostały przekazane do organów nadzoru i publikacji.

W okresie międzysesyjnym przewodniczący brał udział w pracach Komisji Planowania 
i  Finansów  oraz  Kultury,  Zdrowia  i  Oświaty.  Pan  Maciej  Rogucki  poinformował  
o  spotkaniu  ze  Starostą  Powiatu  Białostockiego  w  sprawie  przeniesienia  środków  na
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remont drogi Pasynki – Zagruszany. Stwierdził,  że wniosek mieszkańców w tej sprawie
spotkał się z aprobatą Zarządu Powiatu.

Informacja burmistrza

Burmistrz  swoje  wystąpienie  rozpoczął  od  wymienienia  zarządzeń  podjętych  
w  okresie  międzysesyjnym.  Następnie  przedstawił  informację  na  temat  postępowań
przetargowych  prowadzonych  w  omawianym  okresie,  a  mianowicie  o  ogłoszeniu
przetargów na:

• Dostawę węgla do kotłowni gminnych,
• Dostawę  energii  elektrycznej  w  2017  roku.  Nadmienił,  że  na  kolejne  lata

będzie ogłaszany przetarg w ramach grupy zakupowej w skład której będzie
wchodzić miasto Białystok i kilka gmin ościennych.

• Utrzymanie dróg gminnych w 2017 roku.

W omawianym okresie  burmistrz  uczestniczył  w spotkaniu  ze  Starostą  białostockim  
w sprawie finansowania inwestycji powiatowych na terenie gminy Zabłudów..

Ponadto  burmistrz  uczestniczył  w  sesji  Rady  Powiatu,  na  której  zapadły  istotne  dla
gminy Zabłudów decyzje  w sprawie  przesunięcia  środków z  zadania  polegającego  na
przebudowie  drogi  Protasy  –  Rafałówka  na  remont  drogi  powiatowej  Wojszki  
– Niewodnica Nargilewska.

Rada  przystąpiła  do  rozpatrzenia  projektu  uchwały  w  sprawie  projektu
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, na
okres  od  1  września  2017  r.  do  dnia  31  sierpnia  2019  roku  oraz  na  okres  od  dnia  
1 września 2019 roku. 

Sekretarz  gminy  –  Monika  Hankowska  wyjaśniła,  że  w  związku  
z  wprowadzeniem reformy oświatowej,  z  mocy ustawy wszystkie  szkoły  podstawowe
stają  się  szkołami  ośmioletnimi,  a  gimnazja  zostają  zlikwidowane.   Samorządy  mają
same  zadecydować,  czy  gimnazja  będą  wygaszane,  czy  likwidowane?.  Burmistrz
planując  siec  szkół  zaproponował  wygaszenie  gimnazjum.   Rozwiązanie  to  zostało
przyjęte po analizie szacunkowych kosztów oraz liczby uczniów. Sekretarz wyjaśniła, że
wygaszaniu  gimnazjum  będzie  towarzyszyło  tworzenie  większej  liczby  oddziałów  
w szkołach podstawowych.  W związku z powyższym nauczyciele  gimnazjum  znajdą
zatrudnienie w tych szkołach. Wyjaśniła, że ustawodawca nałożył na dyrektorów szkół
obowiązek zatrudniania w pierwszej kolejności tych nauczycieli,  którzy utracili pracę  
w wyniku likwidacji gimnazjum.  Kontynuując, sekretarz przedstawiła skutki likwidacji
gimnazjum  poprzez  włączenie  w  strukturę  Szkoły  Podstawowej  w  Zabłudowie  .
Poinformowała,  że  w  przypadku  wyboru  przez  Radę  takiego  rozwiązania,  wszystkie
osoby  pracujące  w  gimnazjum  stają  się  pracownikami  Szkoły  Podstawowej  
w Zabłudowie. Wówczas łączna liczba nauczycieli w tej placówce urośnie do 63 osób.
Zatrudnienie tak dużej liczby osób w tej placówce nie jest możliwe. Dyrektor nie będzie
mógł zapewnić etatów dla wszystkich nauczycieli gimnazjum, tym bardziej, że zajdzie
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konieczność  zwiększenia  zatrudnienia  w  pozostałych  szkołach:  w  Dobrzyniówce,
Rafałówce i Białostoczku. Dodała, że połączenie gimnazjum ze szkołą podstawowa jest
procesem  nieodwracalnym.  W  przypadku  gdyby  Rada  zdecydowała  się  jednak  na
wygaszanie gimnazjów, to po roku będzie możliwa zmiana decyzji w tej sprawie.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Zdrowia  i  Oświaty  –  radna  Agnieszka
Dołegiewicz przedstawiła negatywną opinie Komisji wydaną do analizowanego projektu
uchwały.  Opinie  wydano  w  wyniku  głosowania  1  głos  „przeciw”,  3  głosy
„wstrzymujące”.  Komisja  swoja  decyzję  uzasadniła  faktem  dysponowania  zbyt  małą
ilością informacji na temat skutków zastosowania , któregokolwiek z rozwiązań.

Burmistrz  w swoim wystąpieniu stwierdził,  że  podjęcie  jakiejkolwiek decyzji  
w sprawie likwidacji  gimnazjum jest  trudne z uwagi na nauczycieli  tam pracujących.  
Z  drugiej  strony  jednak  zajdzie  potrzeba  zwiększenia  zatrudnienia  w  szkołach
podstawowych.   W  przypadku  połączenia  Gimnazjum  i  szkoły  Podstawowej  
w  Zabłudowie  nie  będzie  miał  możliwości  nakłonienia   nauczycieli  do  uzupełnienia
etatu  poza  głównym  miejscem  zatrudnienia.  Samorząd,  z  uwagi  na  obwarowania
wynikające  z  Karty  Nauczyciela  ma  związane  ręce.  Ograniczenia  ustawowe  nie  dają
możliwości  dostosowania struktury zatrudnienia w szkołach do rzeczywistych potrzeb
uzupełnienie  części  etatów  przez  w  innych  szkołach  będzie  zależało  od  dobrej  woli
nauczycieli.

Dyrektor Gimnazjum w Zabłudowie – Pani Eugenia Grzyb  poinformowała, że
w wyniku  wygaszenia  pracę  straci  22  nauczycieli,  z  których  7  to  mieszkańcy  gminy
Zabłudów  i  9  pracowników  obsługi.  Przyznała,  iż   z  punktu  widzenia  pracowników
Gimnazjum, połączenie jest lepszym rozwiązaniem.

Radny  Piotr  Charyło stwierdził,  że  jego  zdaniem  Rada  powinna  wybrać
mniejsze  zło.  Radny  przyznał,  iż  w  jego  odczuciu  korzystniejszym  sposobem  na
likwidację gimnazjum jest połączenie tej placówki ze szkołą podstawową. Wygaszenie
oznacza utratę pracy przez nauczycieli i wyrzucenie ich na bruk.

 Z powyższym stwierdzeniem nie  zgodziła  się  sekretarz  gminy.  Wyjaśniła,  że
nauczyciele gimnazjum będą zatrudniani w szkołach podstawowych. Zgodnie z ustawą
wprowadzającą przepisy o reformie oświatowej, nauczyciele po wygaszeniu gimnazjum
przejdą  w  tzw.  stan  nieczynny,  który  uprawnia  ich  do  korzystania  z  przywileju
pierwszeństwa przy zatrudnianiu w innych szkołach.

Przewodniczący Rady -  Maciej  Rogucki zwrócił  się  z  pytaniem o możliwość
nauczania  przez  nauczycieli  gimnazjum  w  szkołach  podstawowych  jeszcze  przed
całkowitym wygaszeniem. Zauważył, że w klasach siódmych i ósmych będzie potrzeba
nauki takich przedmiotów jak fizyka i chemia.

Sekretarz wyjaśniła, że w celu zapewnienia nauki tych przedmiotów w szkołach
podstawowych, będą w porozumieniu z nauczycielami gimnazjum zmieniane  warunki
ich dotychczasowych umów poprzez ich uzupełnienie lub podpisanie nowych umów.
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Radny  Adam  Regucki zapytał,  czy  po  połączeniu  dwóch  szkół   nie  dojdzie
automatycznie do zwolnień? Czy burmistrz nie mógłby zaangażować się w koordynację
zatrudnienia nauczycieli gimnazjum w naszych szkołach podstawowych.

Radca Prawny Ewa Stachowicz potwierdziła,  że  nauczyciele  gimnazjum będą
mogli  uzupełniać  brakujące  części  etatu  w  szkołach  podstawowych,  korzystając  
z pierwszeństwa jakie daje im ustawa.

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Zabłudowie  –  Pani  Ewa  Kołosowska
przyznała,  że  dla  kierowanej  przez nią  placówki  jest  istotne by w szkole  pojawili  się
nauczyciele  prezentujący  wysoki  poziom  nauczania.  Przyznała,  że  zależy  jej  na
podniesieniu  poziomu  nauczania,  a  propozycja  wygaszenia  daje  dyrektorowi  większe
możliwości w kreowaniu zatrudnienia w szkole podstawowej.

W trakcie  obrad wypowiedzieli  się  także  nauczyciele  pracujący w Gimnazjum  
w  Zabłudowie,  którzy  wyrazili  swój  niepokój  w  związku  z  możliwością  utraty
zatrudnienia oraz obawy związane z koniecznością łączenia etatów w kilku szkołach. Ich
zdaniem, praktyka łączenia etatów może wpłynąć na spadek jakości pracy nauczycieli.

Sekretarz stwierdziła, że należy wybrać najmniejsze zło z punktu widzenia całej
gminy.  Jeżeli  liczba  zatrudnionych nauczycieli  w szkole  nie  zostanie  dostosowana do
liczby dzieci   i  oddziałów, to  mocno wzrosną koszty utrzymania szkół,  za  co zapłacą
wszyscy mieszkańcy. Stwierdziła, że do działań takich zmusza samorząd ustawodawca.

Radna  Teresa  Teofilewicz wyraziła  swoje  niezadowolenie  z  powodu
konieczności  likwidacji  gimnazjów.  Stwierdziła,  że  w  przekonaniu  Ministra  edukacji,
żaden nauczyciel nie straci pracy. Przyznała, że jako radna nie wie, którą opcję wybrać.

Radny  Piotr  Charyło stwierdził,  że  najwięcej  zła  uczyniono  rękoma  ludzi,
którzy  mówili  „to  nie  my,  nam  kazano”.  Radny  wyraził  przekonanie,  że  Rada  ma
możliwość podjęcia decyzji, która zmieni sytuacje wieli ludzi. Przyznał, że nie wie, czy
szkoły lepiej funkcjonują z gimnazjami, czy bez nich ale wie, że najgorsze są zmiany.
Radny zapytał,  czy  możliwe jest  przełożenie podjęcia  decyzji  w tej  sprawie  w innym
terminie?

Sekretarz  gminy poinformowała,  iż  uchwałę  w  sprawie  projektu  sieci  szkół
należy  podjąć  w  takim  terminie,  by  umożliwić  możliwość  konsultacji  uchwały  ze
związkami  zawodowymi  i  Kuratorium.  Właściwą  uchwałę  w  sprawie  sieci  szkół,  po
konsultacjach należy podjąć najpóźniej 31 marca br. Pani Monika Hankowska prosiła  
o   nieuzależnianie  decyzji  o  wygaszeniu  od  zwalniania  nauczycieli  gimnazjum.
Wyjaśniła, że jeżeli gimnazjum zostanie włączone do Zespołu Szkolno Przedszkolnego 
w  Zabłudowie,  to  w  przypadku  nadmiernej  liczby  nauczycieli  nastąpią  zwolnienia.  
W szkole nie da się wytworzyć dodatkowych etatów.

Radca  prawny  Ewa  Stachowicz swoje  wystąpienie  rozpoczęła  od
przedstawienia trzech możliwych sposobów likwidacji gimnazjów:

- włączenie do szkoły podstawowej,

- wygaszenie gimnazjum,

 - utworzenie na bazie gimnazjum ośmioletniej szkoły podstawowej.

We  wszystkich  w/w  przypadkach  skutki  prawne  dla  nauczycieli  praktycznie  są  takie
same, tylko inaczej rozłożone w czasie. W przypadku połączenia wszyscy nauczyciele
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przechodzą do  szkoły podstawowej,  co nie  oznacza,  że  po upływie np.  miesiąca będą
zatrudnieni na takich samych warunkach. Nadmieniła, że połączenie szkół jest procesem
nieodwracalnym.    Jeżeli  Rada  zdecyduje  się  na  wygaszenie  gimnazjum,  to  proces  ten
będzie następował stopniowo i będzie  rozłożony w czasie. Okres przejściowy pozwoli
nauczycielom na uzupełnienie kwalifikacji i dostosowanie ich do zapotrzebowania szkół
podstawowych. W przypadku podjęcia uchwały, będzie ona konsultowana z Kuratorem
Oświaty  oraz  związkami  zawodowymi.  Decyzję  w sprawie  wygaszenia  będzie  można
zmienić.

Skarbnik  gminy wypowiadając  się  w  sprawie  zmian  w  systemie  oświaty
nawiązała do czasów, gdy wprowadzano gimnazja. Następnie wyjaśniła, iż wygaszenie
gimnazjum daje gminie możliwość uzupełniania niepełnego etatu nauczyciela w jednej
szkole,  częścią  etatu  w  innej  placówce  na  terenie  gminy.  W  przypadku  połączenia
gimnazjum i  szkoły  podstawowej  nie  będzie  możliwości  zapewnienia  pełnych  etatów
wszystkim  nauczycielom,  co  będzie  się  wiązało  z  koniecznością  zatrudniania  na
niepełne  etaty,  a  uzupełnienie  etatu  godzinami  w  innej  placówce  będzie  zależało  od
dobrej woli nauczyciela. Reasumując, Pani Jolanta Iwaniuk przyznała, że każde z dwóch
możliwych rozwiązań w kwestii likwidacji gimnazjum ma swoje negatywne skutki.

Radny Adam Regucki stwierdził, że gdy zakładano gimnazja, wielu nauczycieli
musiało  rozszerzyć swoje kwalifikacje  i  przystosować do nauki  innych przedmiotów.
Wyraził  przekonanie,  że  pomimo  wielu  obaw  nauczyciele  odnajdą  się  w  nowym
systemie.

Radny  Wiesław  Czajkowski apelował  o  przełożenie  decyzji  o  sposobie
likwidacji gimnazjum na kolejne posiedzenie Rady.

Radna Teresa  Teofilewicz złożyła  formalny  wniosek  o  przełożenie  na  kolejna
sesje decyzji w sprawie sposobu likwidacji gimnazjum.

Radny  Paweł  Dobiecki zapytał,  do  kiedy  Rada  powinna  podjąć  uchwałę  
w sprawie projektu sieci szkół?

Burmistrz zauważył,  że  gdyby  pod  obrady  sesji  wniesiony  został  projekt
uchwały w sprawie połączenia gimnazjum i szkoły podstawowej, to nie byłoby dyskusji.
Nikt  by  się  nie  zastanawiał  nad  innymi  możliwościami.  Stwierdził  ponadto,  iż  nie
zawsze  można podejmować łatwe  decyzje,  a  ta  o  sposobie  likwidacji  gimnazjum jest
jedną  z  najtrudniejszych.  Wyraził  przekonanie,  że  w  tej  sprawie   nie  ma  idealnego
rozwiązania. Zdaniem burmistrza, ogólnie szkoły podstawowe nie są przygotowane na
przyjęcie tak zróżnicowanej grupy dzieci.

Radny  Piotr  Charyło przyznał,  że  nauczycieli  czekają  zmiany.  Dodał,  iż
niekoniecznie to co opisuje  prawo wygląda tak samo z subiektywnego punktu widzenia
nauczycieli.  Radny stwierdził,  że  porządek obrad sesji  wyglądał  tak jakby Urząd  nie
brał pod uwagę możliwości wyboru przez Radę innej możliwości niż wygaszenie. Zadał
pytanie o to, jakie rozwiązanie przyjęły inne gminy?

Skarbnik gminy poinformowała, że wszystkie gminy dopiero rozpoczynają prace
nad likwidacja gimnazjum i są na podobnym etapie, co gmina Zabłudów. Nadmieniła, iż
w  wielu  gminach  funkcjonują  zespoły  szkół.  Połączenie  gimnazjum  i  szkoły
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podstawowej w zespołach szkół nie  pociąga za sobą takich skutków jak w przypadku
odrębnych placówek.

Sekretarz  Gminy  wyjaśniła,  że  burmistrz  kierując  się  interesem  gminy,  ma
obowiązek przedstawić swoje stanowisko. W związku z powyższym na sesję zgłoszona
został przez burmistrza propozycja wygaszenia. Nadmieniła, iż w przypadku niepodjęcia
przez  Radę  uchwały,  kolejna  sesja  musi  się  odbyć  w  takim  terminie,  aby  umożliwić
zaopiniowanie  projektu  planu  sieci  szkół  ze  związkami  zawodowymi  i  Kuratorium
Oświaty. Po zaopiniowaniu  planu sieci szkół, Rada ostateczna decyzje misi podjąć do
dnia 31 marca 2017r.

W związku wyczerpaniem dyskusji przewodniczący Rady poddał pod głosowanie
wniosek w sprawie przełożenia punktu obrad na kolejną sesje Rady Miejskiej.

Wniosek  został  przez  Rade  przyjęty  w  wyniku  głosowania:  9  głosów  „za”,  
3 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”.

Przewodniczący ogłosił 15 minutowa przerwę w obradach

Po przerwie  wznowiono  obrady  w trakcie,  których  Rada  jednogłośnie  (13  głosów
„za”)  podjęła  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  
i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  Gminy
Zabłudów  na  rok  2017.  Pozytywną   opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja
Gospodarcza.

Rada rozpatrzyła  i  przyjęła  (jednogłośnie)  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Zabłudów za rok 2016.

Uchwała nr XXII/187/2017  w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  
i  odpłatności  za usługi  opiekuńcze i  specjalistyczne usługi  opiekuńcze z wyłączeniem
specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania z odpłatności i trybu
ich  pobierania  została  przez  Radę  podjęta  w  wyniku  głosowania  13  głosów  „za”
(jednogłośnie).  Pozytywna  opinie  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Kultury,
zdrowia i Oświaty.

Kontynuując,  Rada  podjęła  n/w  uchwały  dotyczące  zmian  w  Studium  oraz
przystąpienia do opracowania planów miejscowych:

• Nr XXII/188/2017 w sprawie   przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zabłudów”;

• Nr XXII/189/2017 w sprawie   przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zabłudów”;
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• Nr XXII/190/2017 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  części  obszaru  wsi  Gnieciuki  w  gminie
Zabłudów (tereny rekreacyjne);

• Nr XXII/191/2017 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  części  obszaru  wsi  Bobrowa   w  gminie
Zabłudów.

Pozytywne opinie do projektów uchwał w powyższych sprawach wydała Komisja
Planowania i Finansów.

W/w uchwały zostały przez Rade podjęte jednogłośnie(13 głosów „za”). 

Rada uchwaliła plany pracy poszczególnych Komisji stałych na 2017 rok. 

Przed przyjęciem planów, każdy z przewodniczących przedstawił propozycję planu
pracy  kierowanej  przez  siebie  Komisji.  Rada  uchwałę  Nr  XXII/193/2017  w  sprawie
planów pracy stałych komisji Rady na 2017 rok podjęła w wyniku głosowania 13 głosów
„za” (jednogłośnie).

Przewodniczący Rady przedstawił projekt planu pracy Rady Miejskiej w Zabłudowie
na 2016 rok. Rada uchwałę nr XXII/192/2017 w sprawie podjęła jednogłośnie.

W kolejnych punktach obrad, Rada rozpatrzyła i podjęła uchwały dotyczące:

1. Zmiany  uchwały  dotyczącej  zwrotu  kosztów  podróży  przewodniczących  organów
wykonawczych  jednostek  pomocniczych  Gminy  Zabłudów.   Pozytywną  opinię  do
projektu  uchwały  wydała  komisja  Planowania  i  Finansów.  Uchwałę  Nr
XXIII/194/2017 podjęto 13 głosami „za”.

2. Zmiany  uchwały  dotyczącej  zarządzenia  poboru  niektórych  należności  w  drodze
inkasa, określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. Pozytywną opinię do
projektu  uchwały  wydała  komisja  Planowania  i  Finansów.  Uchwałę  Nr
XXIII/195/2017 podjęto 13 głosami „za”.

3. Ustalenia  zasad  wypłacania  i  wysokości  diet  dla  radnych.  Pozytywną  opinię  do
projektu uchwały wydała komisja Planowania i Finansów. W opinii komisja przyjęła
wniosek o zmianę brzmienia §1 projektu uchwały w następującej treści: 

„1. Ustala  się  zryczałtowaną  dietę  w stosunku  miesięcznym,  zwaną  dalej  dietą
ryczałtowaną, dla radnych Rady Miejskiej w Zabłudowie za udział w pracach rady i jej
komisjach:

1) dla  radnego  będącego  członkiem  co  najmniej  dwóch  komisji  w wysokości  27%
płacy minimalnej brutto, o której mowa w art. 2 ust. 4 ustawy z dnia 10 października
2002r o płacy minimalnej (Dz U t.j z 2015 r poz. 2008);

2) dla radnego będącego członkiem jednej komisji w wysokości 22% płacy minimalnej
brutto,  o której  mowa w art. 2 ust. 4 ustawy z dnia 10 października 2002r o płacy
minimalnej;

Strona | 9



3) dla  radnego  nie będącego  członkiem  komisji  stałej  w wysokości  17%  płacy
minimalnej  brutto,  o której  mowa  w art. 2  ust. 4  ustawy  z dnia  10  października
2002r o płacy minimalnej;

4) dla  radnego  pełniącego  funkcję  przewodniczącego  komisji  -  ustala  się  dodatek
w wysokości 40 zł miesięcznie z tytułu  pełnionej funkcji.

2. Kwoty diet zaokrągla się do pełnych złotych: 50 groszy i  poniżej w dół, 51 groszy
i powyżej  –  w górę.”.  Wniosek  przez  Radę  został  przyjęty  w  wyniku  głosowania  12
głosów „za”.

Uchwałę Nr XXIII/196/2017 podjęto 13 głosami „za”.

Skarbnik  Gminy  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy
Zabłudów na 2017 rok.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Przewodniczący Rady zadał pytanie o to, czy od czasu uchwalenia budżetu zmieniła
się struktura finansowania niektórych inwestycji/

Skarbnik  poinformowała,  że  zaszły  zmiany  w  zakresie  zmniejszeń  i  zwiększeń
wydatków na takie inwestycje jak: 

• wypłata  odszkodowań  na  budowę  drogi  Zabłudów  Kolonia  –  do  mostu  na  rz.
Rudni;

• dokumentacja na budowę połączenia  ul. Surażskiej w Zabłudowie,
• Dokumentacja przebudowy ul. Demblinskiej w Zabłudowie,
• Modernizacja stacji wodociągowej.

Ponadto  zmieniła  się  struktura  kredytowania  inwestycji  polegającej  na  przebudowie
ulicy we wsi Kuriany wraz z budowa dodatkowej infrastruktury.

Uchwała nr XXII/197/2017 został przez Rade podjęta  w wyniku głosowania 12
głosów „za”.

Kontynuując  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXII/198/2017  w  sprawie  zmian  w
wieloletniej  prognozie  finansowej  gminy  Zabłudów.  Pozytywną  opinię  do  projektu
uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów. 

Jeden  z  mieszkańców gminy  obserwujących  obrady,  zadał  pytanie  o  wysokość
globalnego deficytu gminy Zabłudów.

Skarbnik  gminy  poinformowała,  że  deficyt  globalny  na  koniec  2016  roku  wyniósł
11.290.000zł.

Uchwałę podjęto w wyniku głosowania 12 głosów „za”.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  Rady  Miejskiej  
w  Zabłudowie  za  2016  rok.  Sprawozdanie  zostało  przyjęte  w  wyniku  głosowania  12
głosów „za”.

Rada przyjęła sprawozdania z działalności stałych komisji Rady w głosowaniu:
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• Komisji Kultury, Zdrowia i Oświaty – 12 głosów „za”,

• Komisji Planowania i Finansów – 12 głosów „za”,

• Komisji Gospodarczej – 12 głosów „za”,

• Komisji Rewizyjnej – 12 „za”.

Interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  do  biura
Rady Miejskiej  nie  wpłynęły żadne interpelacje  poprosił,  zatem o kierowanie ustnych
zapytań do burmistrza.

Radny Paweł Dobiecki w imieniu mieszkańców wsi Kamionka  podziękował
burmistrzowi  za  ustawienie  słupków  przystankowych  busów  szkolnych  we  wsi
Kamionka.   Radny  poinformował,  że   w  pierwszych  dniach  po  wstawieniu  słupków
oczekiwał wspólnie z uczniami szkół i innymi ludźmi na autobus, który nie  przyjechał.
Stwierdził,  że  mieszkańcy są  bardzo  rozczarowani  tym faktem.  Dodał,  że  sytuacja  ta
pomimo licznych interwencji u burmistrza trwa do dziś., Radny apelował do  burmistrza
o  rozwiązanie  trwającego  od  dwóch  miesięcy  problemu  związanego  z  wyżej
przedstawioną sytuacją.

Ponadto  radny  zadał  pytanie  o  termin  wykonania  projektu  Kamionka  –  Borowiki.
Zauważył,  że  projekt  ten jest  wykonywany od roku.  Zdaniem radnego jest  to  bardzo
prosty, niewymagający uzgodnień projekt. Nadmienił, iż podobnie sytuacja przedstawia
się  z  dokumentacją  na drogę  Zabłudów – Kudrycze.  Radny wyraził  obawę,  że  proces
projektowania przeciąga się dlatego, że dokumentacja ma nigdy nie powstać.

Kontynuując  radny zadał  burmistrzowi  pytanie  o to,  czy posiada,  a  jeżeli  tak  to  jaką
perspektywiczną  koncepcję  całkowitego  zwodociągowania  Gminy  Zabłudów?  Czy  
w planach tych  założono realizację  projektu  budowy sieci  wodociągowej Zajezierce  
– Bobrowa, Tatarowce, Małynka, Kołpaki?

Burmistrz odpowiadając na powyższe zapytania wyjaśnił:

1. Przystanki  zostały  zlokalizowane  zgodnie  z  podjęta  przez  rade  uchwałą.  
O lokalizacje przystanku we wsi zabiegał radny. W chwili obecnej Urząd oczekuje na
odpowiedź  firmy  komunikacyjnej  ARRIVA  w  sprawie  możliwości  technicznych
poruszania się po tej drodze i obsługi ustawionych przystanków. Burmistrz przyznał,
że rozpatrywana jest możliwość zawracania się autobusu we wsi na jednej z działek
gminnych  lub  działce  prywatnej.  Burmistrz  poinformował,  ze  na  terenie  gminy
Zabłudów  jest  wiele  przystanków,  które  nie  są  obsługiwane  przez  firmy
komunikacyjne.

Przewodniczący rady zauważył, że uchwalone przez Radę przystanki zostały wcześniej
pozytywnie zaopiniowane przez komisje ds. bezpieczeństwa ruchu.

2. Odnośnie  sporządzania  dokumentacji  drogi  Kamionka  -  Borowiki  burmistrz
przypomniał,  że  zakres  dokumentacji  był  rozszerzany  kilkakrotnie  w  ciągu  roku.
Ostatecznie zakres inwestycji został ustalony w końcu 2016 roku. Obecnie projektant
rozpatruje uwagi wniesione przez radnego do opracowanych założeń projektowych.
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Dokumentacja Zabłudów – Kudrycze pojawiła się na nowo w budżecie 2017 roku,
ponieważ  wcześniej  na  ten  odcinek  sporządzono  program  funkcjonalno  –  użytkowy.
Dokumentacja była planowana do wykonania w 2016 roku, ale firma nie wywiązała się 
z realizacji zadania w terminie. 

3. W kwestii  wodociągowania,  burmistrz  poinformował,  że do 31 stycznia br.  Gmina
planuje  złożyć  wniosek o dofinansowanie  zadań  wodociągowych.  Przypomniał,  że
gmina  w  obecnej  perspektywie  finansowej  może  pozyskać  na  ten  cel  2  miliony
złotych.  Szanse  na  pozyskanie  tych  środków   istnieją  ale  trzeba  liczyć  się   
z trudnościami ponieważ gmina nie spełnia kryteriów dochodowych.

Radny Adam Regucki prosił o przywrócenie przystanku dla uczniów przy sklepie  
w Folwarkach Małych. Ponadto zadał pytanie odnośnie ustawienia przystanku na kolonii
w Folwarkach Małych.

Radny Jan Borowski interweniował w sprawie niezatrzymywania się autobusów na
przystanku Kolonia Krynickie.

Burmistrz  apelował  o  wnoszenie  uwag  w  sprawie  przystanków  do  referatu
Gospodarki Komunalnej. 

Radna Agnieszka Dołegiewicz zadała pytanie o termin remontu podziemi w Szkole
Podstawowej w Zabłudowie.

Burmistrz poinformował,  że   być  może  remont  trzeba  będzie  etapować,  ale  pod
uwagę bierze się okres wakacyjny. Na zadanie to trzeba będzie przeprowadzić przetarg.

Radna Teresa Teofilewicz prosiła o równanie drogi w m. Kucharówka.

Radny Krzysztof Rusiłowicz pytał o możliwość montażu lamp ulicznych na boisku
treningowym.

Burmistrz  poinformował,  że  nie  ma  zapasowych  lamp,  ponieważ  rtęciowe  są
utylizowane, a pozostałe są przenoszone w ich miejsce.

Wolne wnioski

Sołtys wsi Dobrzyniówka prosiła o  informację na temat możliwości przebudowy
drogi powiatowej Protasy  - Rafałówka.

Burmistrz poinformował, że był obecny na sesji rady Powiatu Białostockiego, na
której  podjęta  została  decyzja  o  tym,  że  droga   Protasy  –  Rafałówka  nie  będzie  
w bieżącym roku wykonywana. Środki zaplanowane w projekcie budżetu powiatu na ten
cel zostały włączone do finansowania zadania polegającego na remoncie drogi Wojszki –
Niewodnica  Nargilewska.  Rada  Miejska  w Zabłudowie  nie  wskazała  tego  zadania  do
współfinansowania  w  swoich  uchwałach  intencyjnych.  Burmistrz  zapewnił,  że  
w  dalszym  ciągu  będzie  zabiegał  o  przywrócenie  do  bieżącego  budżetu  powiatu
realizacji drogi Protasy – Rafałówka..

Posiedzenie zakończyło się dyskusją na temat zasadności remontu drogi Wojszki
– Niewodnica Nargilewska oraz drogi Protasy – Rafałówka.

Zamknięcie obrad
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich
zamknięcia cytując formułę „Zamykam obrady XXII sesji Rady Miejskiej w Zabłudowie
VII kadencji samorządu”

Projekty  uchwał  wraz  uzasadnieniem  oraz  podjęte  uchwały  zostały  włączone  
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XXII  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.

Protokolant: Joanna Jakoniuk
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